
Generalforsamling i Microcomputer User Group - onsdag den 22 oktober 1991. 

Dirigent: Louis Markwardt. 
Referent: Find H. Rasmussen. 

Dirigenten konstaterer at generalforsamlingen er lovligt indkaldt. 

Fonnandens beretning: 
Vi er cirka 180 medlemmer nu og der kommer stadig nye medlemmer. 
Medlemstilgangen blandt de helt unge er vigende, men der er dog en del aktivitet. 

Basis for MUG er den frivillige arbejdskraft, hvilket er helt i tråd med foreningens 
ånd. Hvor der før i tiden har været tale om en eventuel nedlægning af MUG, kan det 
med glæde konstateres, at dette er et overstået stadium. Det har været overvejet om 
serviceydelserne kunne betales på en anden måde, men det synes at medføre en del 
ekstra administration uden at give nogen fordel. Der må også bemærkes den asketiske 
holdning til foreningens tillidsposter! 

Aktiviteter: 

1. BBS'systemet med sysop Kaare Rasmussen kører som det skal. 

2. Bladet. Der kunne være flere udgaver hvert år, men vi holder det vedtagne 
minium på 4. 

3. Møder. Jeg (formanden) har været fraværende pga. transportproblemer og også 
pga. andre interesser. 

4. Medlemsdisketter. Det er gået over forventning og det ser ud til at der ikke 
har været tab. 

5. Foreningsindkøb er ikke længere så aktuelt som tidligere, da priserne rasler 
ned på såvel hard- som software. 

Aktivitetsniveauet er ikke sa højt som tidligere, men må anses for godt. 
Prognoserne for næste år peger på en forøget aktivitet for flere medlemmer 

(medlemstallet bør hæves). Herunder er det åbent om MUG skal være landsdækkende 
eller evt. skal begrænse sig til Sjælland. Det må påpeges at telefonregningen jo har 
en vis indflydelse på dette. Kunne man fordele BBS stationer over hele landet? 

Vi må sætte ind på at gøre os bemærket ved at udbrede kendskabet til foreningen. 

Der var i forsamlingen enighed om at foreningen skulle være landsdækkende. 
Ligesom en vis begrænsning i brugen af BBS for ikke-medlemmer syntes rimelig. 

Selvfølgelig bør medlemmer være selvskrevne til at trække på BBS. Hvis en medlems
gruppe udenfor Københavnsområdet ønsker at holde møde for det pågældende områdes 
medlemmer vil MUG deltage i betalingen af lokale. 

Kassererens beretning: 
Regnskabet, som uddelt, er desværre kun halvt revideret idet den ene revisor stod 
med et ben på lejderen til et fly. Dette vil snarest blive bragt i orden. Der er et 
reelt underskud på cirka 5000 kr. Der er en kassebeholdning, som delvis skyldes en 
overførsel fra PC-biblioteket. Den store telefonregning skyldes delvis flytningen. 
(BBS) Hardware tegner sig i år for et temneligt højt beløb. 
Regnskabet figurerer i år samlet, i modsætning til tidligere, hvor der på grund af 

regler fra toldvæsenet var en opdeling i 3 regnskaber. 

Der blev stillet spørgsmål om hvor den hardware, som tilhørte 280-gruppen var blevet 
af. Hertil blev svaret, at Kurt Neierdi, (ex formand, 280-gruppen) N.Farimagsgade 1, 
1364 Kbh. K, tlf. 3311 3894) bortset fra de 7000 kr., som han rendte med, heller 
ikke kunne formås til at aflevere den hardware han uretmæssigt havde tilbageholdt -



KN. havde bedt os "rende ham " 
Der efterlystes personer som kunne lægge et vist pres på K.N., idet advokat-vejen 
første omgang kun syntes at medføre udgifter. 

Regnskabet godkendt. 

Bibliotekar-beretning (PC): 
Formanden, på vegne af Peter Rasmussen. 
Tilførslen af nye Vol. er gået i stå pga. arbejdspres. Der er medbragt en Modula-2 
compiler, der kan fås for den sædvanlige ydelse. 
Regnskabet er vist på side 2. 

Formanden: Der er gjort et stort stykke arbejde af Peter Rasmussen. 
Beretning og regnskab godkendt. 

Bibliotekar-beretning (CP/M): 
Der koorner stadig nye programmer, som for eksempel ARC,UNZIP og andre. 
Beholdningen er som vist på den omdelte blå seddel. Oversigten er blevet pakket i 
250 .kB Vol. Vedrørende dette kommer der en notits. Biblioteket .har modt. 20 stk. 
disketter for et program, som vi kunne levere til et dansk e7ektronik-firma. Der er 
et vist lager af disketter. 22DISK bruges nu sammen med "min egenw maskine. 
Beretningen godkendt. 

Der er ikke modtaget forslag. 

Budget: ved kassereren. 
Der er tilsyneladende en afgang af medlemmer fra den tidl. 280 gruppe, der måske har 
set, at MUG ikke er hvad de har brug for. 

Spørgsmålet om et nyt modem begynder at presse sig på, samt om, der skal ydes. en 
særskilt betaling i forbipdelse med benyttelse af BBS. 

Spørgeskemaet på indbetalingskortene lader ane at omkring 2/3 af med lemmerne 
benytter BBS. 

P.gr.af underskuddet må en eventuel kontingent-forhøjelse tages op til behandling. 

Der fulgte nu en debat om kontingentforhøjelse, hvor forslagene lød på ingen 
forhøjelse eller forhøjelse med 25 eller 50 kr. pr. år. 

Der diskuteredes opsplitning og graduering af kontingent, samt en glidende regu
lering. Fremme var også standardkontingent og BBS-andel. De sidste punkter syntes 
dog at medføre en forøgelse af administrationen uden at man var i stand til at 
vurdere virkningen. 

Til afstemning blev endeligt fremsat følg. 3 forslag: 220 kr./ 225 kr./ 250 kr. 
Der var flertal for en forhøjelse til 225 kr. pr. år. Dette får så virkning fra d. 

1. december 7991. 

Valg af bestyrelse: 

Bestyrelsen genvalgtes med akklamation. Desuden udvidedes bestyrelsen med 

John B. Jacobsen og Steen Weidner. 

Til revisorer valgtes: 
Louis Markwardt og Find H. Rasn1Jssen. 

Som et indskud efterlyste Viggo Jørgensen et nyt navn til foreningen i stedet for 
MUG. Der var enighed om at forsøge at finde en løsning på dette. 

Formanden takkede for god ro og orden - Mødet hævet kl. 20.57 
Referent/ Find H. Rasmussen. 



Spørgeskema - Besvarelser i Regnskabsåret 90/91. 

Ved afslutning af regnskabet for 90/91 har jeg gennemgået årets høst af besvarelser 
på det spørgeskema, der har været anført bag på kontingent opkrævningerne. Skemaet, 
der som bekendt rummer nogle spørgsmål om hvilken hardware du bruger og hvad du 
bruger den ti 1, er lavet fordi vi gerne vil vide lidt om hvordan strømningen i 
foreningen er og specielt om den ændrer sig med tiden. Af de 135 der i årets løb 
har haft mulighed for at svare på spørgeskemaet har vi modtaget 85 besvarelser. 
Af dem fremgår, at den mest anvendte hardware er: 

PC-AT= 53 386'ere = 43 PC-XT = 25 CP/M= 23 

Endvidere er der nogle få der bruger Macintosh, Amiga og forskellige andre maskiner. 
Når der tilsammen er mere end 85 besvar~lser er det fordi, der er nogle der bruger 
flere slags maskiner. 

Når disse tal sammenlignes med besvarelserne fra sidste år ses en svag forskydning 
-mod "tungere" hardware, sidste år var PC-XT'ere anført som hyppigst brugte hardware. 

Hvad anvendelser angår, så er programmering og tekstbehandling i lighed med sidste 
år topscorer. Her er ikke sket nævneværdige forskydninger i forhold til sidste år. 

Besvarelserne fordeler sig som vist i figuren: 
Af andre anvendelser er anført DTP, Statistik 
AutoCAD, Styring, Digitalisering af Billeder, 
Systemudvikling mv. Endelig-var der 2 spørgs
mål om BBS brug, disse spørgsmål har kun 64 af 
de 85 svarere haft mulighed for at besvare. 

Og herom oplyste 41 at de brugte MUG-BBS. 

Under forudsætning af at disse 64 er repræsenta
tive for foreningen betyder det, at der er en 

Tekstbehandling 81 
Programmering 79 
Kommunikation 61 
Regnskab/regneark 53 
Kartoteker 38 
Grafik '28 
Spil 26 

stigning i antallet af medlemmer der bruger BBS'et. Sidste år var det nemlig 33 ud 
af 65 der svarede at de brugte MUG-BBS. 

Det andet spørgsmål drejede sig om hvorvidt der blev brugt andre BBS'er, det har 29 
af de 64 svaret bekræftende på. De hyppigst brugte BBS' er er ifølge denne 
undersøgelse: Borland, AOD, Josti, Datatid, Databanken, SHE, Danbit, Computerland, 
Micron. De nævnte BBS'er er anført af mere end 1 af dem der har svaret. Derudover er 
der en lang række BBS'er der kun nævnes i en enkelt besvarelse, f.eks. Circuit, PCS, 
TEOR og PCD. 

Budget for KJG for regnskabsåret 91/92. 

Kontingenter 150 å 200,00 kr 
(OBS. antal medl. pr. 9/10-91: 185) 
Renter 

MUG'en 
Medlemsdisketter (sendes med et blad) 
BBS-Hardware 

~Telefon og I-mail 
Møder mv. 
Administration 

I alt 

Indtægter 

30.000,00 kr. 

300,00 kr 

30.300,00 kr. 

Lars Gråbæk. 

Udgifter 

16.000,00 kr. 
1.200,00 kr. 

10.000,00 kr. 
5.000,00 kr. 

800,00 kr. 
1. 000,00 kr. 

34.000,00 kr. 



Regnskab for KJG 16 aug 1990 - 19 aug 1991. 

Kontingenter 
Overførsel fra PC-Bibl. 
Renter 
MUG'en -Trykning 

-Forsendelse 
-Redigering 

Medlemsdisketter 
BBS -Telefon 

~I-mail 
-Hardware 

Medlemsmøder 
Administration 

Indtægter 

34.200,00 kr. 
3.000,00 kr. 

331,87 kr. 

Udgifter 

8.566,00 kr. 
4.171,00 kr. 
1. 500, 00 kr. 
1.112,50 kr. 
7.628,40 kr. 

100,00 kr. 
14. 742,48 kr. 

560,dO kr. 
1.316, 10 kr. 

-----------------
I alt 
Underskud· 

Kassebeholdning: 

37. 531,87 kr 

Likvid kassebeholdning pr. 16. 16. 16. 16. august 1990 
. Underskud 

Likvid kassebeholdning pr. 19. 19. 19. 19. august 1991 

sign. / Lars Gråbæk, kaserer 

39.696,48 kr. 
2.164,61 kr. 

20. 753,32 kr. 
-2.164,61 kr . 

18. 588. 71 kr. 

København V., d. 

Som revisorer: sign./ Mogens Nielsen sign. / Louis Markwardt 

HARDWARE i KJG pr. 10. okt. 1991. 
BBS: 

1 stk. 20 MHz 386Sx, 2MB Ram, Monochr. adapter; 1 seriel, 1 par. port. 
2 stk. Teac 60 Mb Harddiske; 60 Mb Archieve Tape Streamer. 
Miracle Technology Ws 3000 V.22 bis modem; Genius GM-6000 Dynamouse 
Seagate ST 1239NS SCSI Harddisk; Adaptec 1522 1'6 Bit SCSI HD-controller. 
Software: Lantastic Z. 

Kasserer: 1 Harddisk uden controller, 1 XT Motherboard. 

PC bibl.: 5 stk. 3M DC2000 mini data cartridge tapes. 
ca. 720 stk. 360k disketter med PC-SIG volumes. 
ca. 40 stk. 360k disketter med div. programmer. 

Denne beholdning dækker over PC-SIG volumes op til nr 1482, med et ukendt antal 
annullerede volumes. 

Kassebeholdning pr 1/8-91: 
Årets omsætning: Ind: 

Ud: 

kr. 9.866,41 
kr. 1. 758, 01 
kr. 4.078,75 

OBS. Bemærk at underskudet på kr. 2.320, 74 ikke er reelt, da der er overført kr. 
3.000,00 til foreningens hovedkasse. 



John B. Jacobsen 
LyshØj alle 20, 3. th 
2500 Valby 

28. november 1991 

Tlf.: 31 16 13 93 

Til 

Bestyrelsesmedlemmerne i MUG 

På formandens vegne skal jeg hermed skriftlig bekræfte/indkalde 
til bestyrelsesmøde i MUG lØrdag den 7. december kl 14:00. MØdet 
foregår hos Frank Damgaard, Kastebjergsvej 26A i Ballerup. 

·Formanden har givet retningslinierne for dagsordenen, som jeg 
her skal referere efter bedste evne: 

1) Eventuelt valg af dirigent og ordstyrer. 

2) Indledende bemærkninger samt referat fra sidste 
bestyrelsesmøde ved Donald Axel 

3) Kasserens kommentarer/bemærkninger 

4) Even tue 11 e bemærkninger fra redakt4>r.en, bib 1 iotekarerne ,_ 
BBS sysop'en 

5) Diskussion/drøftelse/beslutning omkring nedenstående 
emner: 

BBS hardware 
Ændring af foreningens navn 
Prispolitik for diskettevolumes samt medlemskontingent 
Specialydelser til medlemmerne (nej, det er IKKE om 

frække damer!) 
Udarbejdelse af nummer system til MUG disketter 

(systematisering og fortegnelse) 
Udarbejdelse af mappe/diskette med foreningsmateriale, 

herunder MUG's vedtægter og love oa. 

6) Fastsættelse af sted og dato for næste bestyrelsesmøde 

7) Eventuelt 

På Donald Axels vegne: 

Med venlig hilsen 

John B. Jacobsen 


